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23 anyslíniavallès
L’horade l’Ascensió
4 Les Fires i Festes de l’Ascensió de Granollers
arrenquen avui després del pregó de dimarts

4 L’aposta per la sostenibilitat i l’economia circular 
i verda busca consolidar-se a la zona del Parc Firal pàg 9

PARETS pàg 12
Sergi Carbonell, de Txarango,
presenta el seu disc ‘Refugi’
al Teatre Can Rajoler
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ESPECIAL 28M pàgs 2 i 3

El Baix Vallès arriba a les
municipals amb escenaris
diferents a cada municipi
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EL BAIX VALLÈS, DAVANT LES URNES
Tot el que et cal saber per decidir el vot

Mai cap partit ha tingut, històri-
cament, l’hegemonia a tots els
pobles del Baix Vallès. Si bé és cert
que en alguns municipis s’ha im-
posat el socialisme gairebé inin-
terrompudament des de la recu-
peració de la democràcia, en altres
hi ha hagut escenaris electorals
molt canviants i amb governs de
diversos colors.

La situació de cara a aquest
28M no sembla presentar-se di-
ferent. A una setmana vista de les
eleccions municipals, cada po-
blació té un escenari únic, amb
més o menys incògnites i amb més
o menys possibilitats de mantenir,
trencar o fer nous pactes de go-
vern. Per això, l’única manera
d’entendre les particularitats po-
lítiques de cada municipi i de sa-
ber com els partits locals es pre-
senten a aquests comicis és re-
passant un per un el panorama de
cada poble.

INCERTESA A PARETS
Incertesa és la paraula que millor
defineix l’escenari polític a Parets,
després de la moció de censura del
PSC i Sumem Esquerres el gener
del 2021 que feia fora de l’alcaldia
el candidat d’ERC Jordi Seguer,
que havia accedit al govern gràcies
a un pacte amb el mateix Sumem
Esquerres i Parets per la Repúbli-
ca. El socialista Francesc Juzgado
passava a ser el nou alcalde.

El batlle torna a encapçalar la
llista del PSC, amb alguns canvis.
Dels set actuals regidors socialis-
tes no repeteixen el tercer i el quart
tinent d’alcalde, Antonio Fernán-
dez i Alejandro Villena, i tampoc
la regidora Maria Gorina. En el seu
lloc entra Paola Gratacós com a
número dos i els exregidors Lucio
Gat i Dídac Cayuela.

Per la seva banda, Seguer tor-
na a ser el número 1 dels republi-
cans. Els cinc regidors que té ERC
es mantenen a la llista, amb un
nou número tres, Aleix Rosell. A
Sumem Esquerres, Casandra Gar-
cia, actual primera tinent d’alcal-
de, repeteix com a alcaldable,
però sense Rosa Martí en els pri-

mers llocs de la llista. Martí la tan-
ca simbòlicament després de tota
una vida dedicada a la política. Fi-
nalment, Neus Jordà torna a li-
derar Parets per la República, i
Manuel Losada, Ciutadans. En els
comicis, a més, hi haurà dos par-
tits nous: Valents i VOX.

POBLES SOCIALISTES
A Montmeló i a la Llagosta també
governa el PSC. En aquest darrer
municipi, al capdavant de l’Ajun-
tament hi ha Óscar Sierra, amb
majoria absoluta, que torna a pre-
sentar-se. Dels 13 regidors que té
el partit, dos no repeteixen a la llis-
ta: Jordi Jiménez i Antonia Illes-
cas. Pel que fa a ERC, principal par-
tit de l’oposició, es presenta Cris-
tina Segura després de la renúncia
de Xavier Cols, mentre que Eva
Miguel lidera els comuns. Com a
novetat, Ciutadans es desintegra,
ja que el que era el seu alcaldable
i ara és regidor no adscrit, Jorge Sa-
banza, va de cap de llista del PP.

Pel que fa a Montmeló, l’al-
calde, Pere Rodríguez, torna a
presentar-se com a candidat del
PSC, mantenint la majoria dels re-
gidors i aspirant a continuar os-
tentant la vara d’alcalde que ara se
sosté en un pacte de govern amb
ERC. L’únic regidor republicà,

Albert Montserrat, torna a liderar
la llista d’ERC.

D’altra banda, hi ha canvis en
el principal partit de l’oposició,
Canviem Montmeló, que passa a
encapçalar Marcel Comas des-
prés de 12 anys amb Jordi Manils
al capdavant. Fem Montmeló, en
canvi, manté els dos regidors ac-
tuals al capdavant de la llista, i el
PP i Ciutadans no es presenten.

ELS FEUS DELS COMUNS
A Montornès i a Santa Perpètua,
els que tenen l’alcaldia són els co-
muns. L’alcalde montornesenc,
José Montero, es torna a presen-
tar amb els mateixos regidors,
però en posicions diferents, men-
tre que el PSC l’intentarà desban-
car amb nous noms en els primers
llocs de la llista, que continua en-
capçalant Eva Maria Diaz. 

ERC, per la seva banda, canvia
de candidat, amb Sergi Martínez
al capdavant, igual que Ciutadans,
que passa a estar liderat per Ale-
jandro Jiménez. Pel PP repeteix
Miguel Ángel Alvarado, i Primàries
no es presenta perquè el que fins
ara ha estat el seu candidat, Jau-
me Casanovas, va de número dos
de Montornès per la República.

Mentrestant, a Santa Perpè-
tua, l’alcaldessa Isabel Garcia llui-

tarà de nou per l’alcaldia amb
pràcticament els mateixos noms,
però en diferents posicions a la
llista. Pel que fa al seu soci de go-
vern, el PSC, continua encapçalat
per Pere García i el mateix equip. 

ERC, en canvi, aposta per un
canvi, amb Laura Oliver al capda-
vant substituint Pol Altayó, men-
tre que Ciutadans continua amb
Kevin Romero com a cap de llista.

ERC I AGRUPACIONS LOCALS
Martorelles és l’únic municipi del
Baix Vallès governat per ERC,
que hi té majoria absoluta. L’al-
calde, Marc Candela, torna a
presentar-se amb els mateixos
regidors, menys dos que no re-
peteixen: Joan Marc Flores i
Mònica Garcia. El PSC, principal
partit de l’oposició, ha apostat
per situar l’actual regidora Ma-
ria del Carmen Villarrazo com a
número 1, en substitució d’A-
sunción Pastor.

Units per Martorelles, en
canvi, no es presenta a les elec-
cions tot i tenir una regidora, i En
Comú Podem ho fa amb la ma-
teixa candidata, Mònica Utrilla.

Finalment, pel que fa a Sant
Fost, l’alcaldessa i candidata d’In-
dependents Units per Sant Fost
(IUSF), Montserrat Sanmartí,
torna a presentar-se. Ho fa des-
prés d’haver accedit a l’alcaldia el
març del 2021, juntament amb els
comuns, arran d’una moció de
censura contra el govern d’ERC.
El passat mes de juliol, però,
IUSF i comuns trencaven el pac-
te de govern i des de llavors els
primers governen en minoria. 

La llista d’IUSF gairebé no pre-
senta canvis, ja que manté els ac-
tuals regidors al capdavant, i ERC
continua encapçalat per l’exalcalde
Carles Miquel, amb Mari Carmen
Argente de dos. Pels comuns tam-
bé es torna a presentar Albert Bas-
tida, primer tinent d’alcalde fins fa
uns mesos, mentre que pel PSC ho
fa Jesús Canga, fill de l’exalcalde de
Sant Adrià Jesús Canga.

I MOLLET I GRANOLLERS?
En la pròxima edició en paper de
Línia Vallès s’abordarà àmplia-
ment el panorama electoral de
Mollet i Granollers.<

Territori multicolor
» El Baix Vallès arriba al 28M sense predomini de cap partit i amb escenaris diferents a cada municipi
» Tot i que en alguns pobles hi poden haver majories absolutes, la clau seran els possibles pactes 

Ple de constitució del govern de Parets sorgit de les eleccions municipals del 2019. Foto: Ajuntament de Parets

El PSC és la primera
força a tres municipis

de la zona, els comuns
ho són a dos, ERC a un

i IUSF a un altre

Olga García
BAIX VALLÈS
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4A Martorelles, ERC va aconseguir la victòria
amb majoria absoluta, igual que el PSC a la Lla-
gosta. A Santa Perpètua van guanyar els comuns
i van pactar amb el PSC per governar en majoria,
mentre que a Montmeló va guanyar el PSC i va
pactar amb ERC. A Montornès, els comuns es van
endur la victòria, sense pactes i en minoria.

A Sant Fost i a Parets van sortir elegits governs
que posteriorment es van dissoldre, fruit de mo-
cions de censura. A Parets va guanyar el PSC en
nombre de vots, però ERC, Sumem Esquerres i
Junts per la República van pactar i van accedir al
govern, que tenia Jordi Seguer (ERC) al capda-
vant. A Sant Fost, IUSF va guanyar en vots, però
María José Sánchez, l’única regidora del PSC, va
proclamar-se regidora no adscrita i va accedir a
l’alcaldia amb el suport d’ERC i comuns. Tres me-
sos després, renunciava i agafava l’alcaldia ERC.<

4Els temes que estan marcant més la campa-
nya electoral a tots els municipis del Baix Vallès
són la mobilitat, la sostenibilitat i l’habitatge. En
aquest sentit, la majoria dels partits han parlat
de la necessitat d’invertir en una flota de trans-
port públic elèctric i eficient i d’apostar pel llo-
guer social, així com per la transició energètica
i la creació de més espais verds.

D’altra banda, el manteniment i la millora
dels equipaments, serveis i espais municipals
també estan sent temes destacats. A Parets, per
exemple, s’ha parlat de la nova estació de Ro-
dalies, del projecte de millora de l’entorn del riu
Tenes i del d’urbanització del ‘plàtan’, mentre
que a Montmeló el tema de la nova residència
i a Santa Perpètua el del futur Centre d’Urgèn-
cies d’Atenció Primària (CUAP) estan sent clau
en aquesta campanya.<

4A la Llagosta, tot apunta que es repetirà la ma-
joria absoluta del PSC i que, per tant, no caldran
pactes, com segurament tornarà a passar a Mar-
torelles amb ERC. A Montornès també es podria
produir aquest escenari si els comuns aconsegu-
eixen un regidor més, i fins i tot a Montmeló si el
PSC també en guanya un. En cas de no aconseguir-
lo, podria tornar a pactar amb ERC com ja ha fet.

A Sant Fost poden tenir lloc dos escenaris: que
IUSF també guanyi un regidor i assoleixi la ma-
joria absoluta o que ERC, el PSC i els comuns tor-
nin a pactar. Mentrestant, a Santa Perpètua, tot
apunta que caldrà pactar per governar en majo-
ria, i ho podrien tornar a fer els comuns i el PSC.
I a Parets el més probable és que el PSC torni a pac-
tar amb Sumem Esquerres, ja que ERC i Parets
per la República haurien d’aconseguir molts més
vots per poder articular una alternativa.<

Possibles pactes

La campanya electoral

Foto: ERC de Martorelles
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Els resultats del 2019 Els protagonistes

“Soc un alcalde de portes
obertes i de trepitjar car-
rer, que escolta el que di-

uen els veïns i veïnes de Pa-
rets del Vallès i que es desviu

pels seus problemes”

F. JUZGADO (PSC)“
“Som la garantia que amb
nosaltres Parets recupe-
rarà de nou la vocació de
servei públic a la ciutada-
nia. Tornarem a preocupar-nos
per les necessitats reals dels paretans”

J. SEGUER (ERC)

“M’agradaria acabar tots
els projectes ja comen-
çats i iniciar-ne de nous

per convertir Sant Fost en
un municipi preparat per afron-

tar els reptes que vindran”

M. SANMARTÍ (IUSF)

“Vull  donar continuïtat a
tot el que s’ha estat fent
fins ara per poder construir

una Santa Perpètua habita-
ble, sostenible, verda i que tingui

en compte tota la ciutadania”

I. GARCIA (COMUNS)

“L’objectiu és recuperar
la majoria absoluta. Cre-
iem que tenim opcions
d’aconseguir-ho per segu-
ir treballant en totes les àrees
socials i de ciutadania a Montornès”

J. MONTERO (COMUNS)

“Hem complert amb el
90% del nostre programa
electoral per a la Llagosta,
hem fet una bona gestió
dels recursos i aquest és el mi-
llor aval per tornar-nos a presentar”

O. SIERRA (PSC)
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NLes millors
perles

Una jugadora de la Queens League rep una falta, cau a terra
i es queixa en català. Abans que l’ajuda i la preocupació, el

que arriba és una imposició molt més important: “Habla en
castellano. Acuérdate de hablar en castellano”, li ordena l’àrbitra.

Agafar un tren perquè et porti a Terrassa i que canviï de
rumb per arribar a Sabadell. Sembla cosa de Rodalies,

però aquesta vegada l’autor de la pífia és Ferrocarrils. Els
passatgers van haver de baixar del tren i retrocedir.

“Som campions de Lliga! El millor equip del món: el Barça”.
Fins aquí, la celebració d’un jove culer als micròfons de

TV3no era gaire destacable. Però el noi es va animar davant la
càmera i va cridar: “Independència! Puta Espanya!”. S’ha fet viral.

Els miracles existeixen. O almenys això pensarà a partir
d’ara un home de Galícia que plorava la mort de la seva

mare i, de cop i volta, la va veure despertar. La dona havia
patit una síncope, però el metge l’havia donat per morta.

LA FOTOTwitter (@FCBarcelona_cat)

La lupa

El dilluns 8 de maig em van intervenir del ma-
luc esquerre, després d’haver estat operat del
maluc dret fa 8 mesos per un traumatòleg
de l’Hospital Clínic, gràcies a un conveni amb

l’Hospital de Mollet. Tot per un accident laboral l’a-
bril de 2019, i posterior diagnòstic erroni i manca de
professionalitat de la mútua laboral Egarsat, on em
vaig malmetre també 3 vèrtebres lumbars i una hèr-
nia discal. A més, arran de tot plegat, al cap de 18 me-
sos se’m va generar una hèrnia inguinal de 6 cm, que
em van operar el mes de novembre de 2022.

Per sort, la intervenció va anar bé i, en traslladar-
me a planta, una fisioterapeuta em va fer caminar en
compliment del protocol per enviar-me a casa al ter-
cer dia. Tot i que és bo que et facin moure al més aviat
possible, jo visc sol i necessito ajuda, per això demano
poder estar més temps ingressat. Després de parlar
amb el cap de traumatologia, em donen 24 hores més
perquè necessiten el llit per a altres pacients. Del tot
insuficient.

L’experiència del primer maluc em permet re-
cordar que després de l’alta hospitalària et deriven a
una empresa externa per fer la rehabilitació a domi-
cili. Amb sort, després d’insistir, tens atenció al cap
de 15 dies: 3 sessions de 25 minuts durant 4 setma-
nes. Aquesta vegada, potser truco dient que soc un par-
ticular i que m’enviïn la factura, i la reenviaré al di-

rector de la Fundació Sanitària Mollet (FSM), que amb
els 132.000 euros de sou ja me la podrà pagar. El di-
rector de la mateixa fundació que té un superàvit de
27,5 milions d’euros de l’erari públic, i bona part d’a-
quest l’està destinant a la construcció, en terrenys pú-
blics al costat de l’Hospital de Mollet, d’una Univer-
sitat d’Infermeria Privada, la gestió de la qual anirà
a càrrec d’una entitat privada, la Mútua de Socors Mu-
tus de Mollet, mare de l’FSM. Tot queda a casa.

I mentrestant l’Hospital de Mollet està necessitat
de recursos humans i recursos tècnics per poder pres-
tar un servei públic i de qualitat. Les promeses i els
aplaudiments en temps de la covid se les va endur la
marinada vall endins. Calen recursos per poder aten-
dre les urgències. Ara, quan hi ha una urgència, la so-
lució és posposar les intervencions programades. Fins
a tres vegades m’han reprogramat aquestes inter-
vencions. Al final, gràcies a la gestió del Sr. Antonio
López, portaveu de la Plataforma en defensa de la sa-

nitat pública del Baix Vallès, vaig aparèixer a dues pla-
nes a tot color al diari El País, en un article de sani-
tat a càrrec del periodista Bernat Coll. El mateix dia
de l’edició, em van trucar des de Programació de l’Hos-
pital de Mollet per donar-me dia i hora per interve-
nir el primer maluc, després de 2 anys de la primera
visita traumatològica.

A més, les llargues i dilatades llistes d’espera han
posat en escac i mat la Llei de la Seguretat Social, que
limita les baixes laborals a un màxim de dos anys.
Amb aquest panorama, el 19 de gener em va citar el
Tribunal Mèdic ubicat a l’Institut Català d’Avaluacions
Mèdiques (ICAM), ens al servei de l’Institut de la Se-
guretat Social, per avaluar si el meu cas era d’inva-
lidesa i de quin grau. El 16 de febrer van resoldre de-
negant la invalidesa i em van donar l’alta laboral. El
meu cas i el de molts altres no és d’invalidesa, sinó
que és pendent de reparar i recuperar. Aquesta ve-
gada, segons em van indicar, la sol·licitud de la bai-
xa laboral l’he de fer jo directament i de forma digi-
tal. Però em vaig oblidar d’afegir l’ordinador portà-
til a la maleta d’ingrés i també necessitaré wifi.

Cal recuperar la sanitat pública perquè pugui tor-
nar a oferir un servei de qualitat amb bons profes-
sionals sanitaris i ben pagats, i que no ens pleguin i
marxin a la privada o a altres països d’Europa, i evi-
tem un patiment innecessari en casos com el meu.

Després de dos anys esperant una
intervenció, em van donar cita

quan el meu cas va sortir a ‘El País’
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per Lluís Francès 

Sobre les retallades sanitàries
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La passió de Jonny Seidi1

2
Una exposició recorda les botigues 
del segle passat a Granollers

Clam per millorar Rodalies al Vallès: 
“És un caos d’avaries i retards”

Un nou pas per fer realitat la futura estació 
de mercaderies de la Llagosta

El + llegit líniavallès.cat

3

4

5

Vuit denúncies per abús sexual a un 
excoordinador de la UCF de Santa Perpètua

Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Vallès no comparteix necessàriament les opinions que 
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

A les xarxes

@mar_bermjim: Degoteig de denúncies
contra el professor de Blanquerna acusat
d’assetjament sexual i abús de poder. Ja hi
ha 4 denúncies formals presentades.

@afarrasc: D’una cosa estic segur: els tres
candidats a alcalde de Barcelona que no
guanyin dimitiran com a regidors després
de les eleccions. #Municipals2023.

#CampanyaElectoral

@mossos: Investiguem la invasió de
camp d’ahir [14-5-2023] a l’RCDE Stadium
per infracció de la llei de l’esport i per des-
ordres públics i danys.

#InvasióDeCamp #AssetjamentSexual

Safata d’entrada

Ignacio Abella escriu al seu
Regne de la utopia: “I els pe-
riodistes van deixar de per-

seguir i encoratjar polítics de va-
nes paraules, i els poderosos van
ser marginats, oblidats, i els úl-
tims van voler continuar sent úl-
tims… I en aquell mateix instant
va deixar d’haver-hi primers”. 

Quan s’acosten les eleccions,
les assessories indiquen cap a on
han de mirar les paraules per te-
nir cura del futur: polítiques de
la màgia. 

Potser caldria rebel·lar-se
contra certs interessos, malgrat
les seves façanes. La velocitat és
una equivocació que colpeja la
solidaritat, pervers equívoc anar
per davant en la jerarquia de la
competitivitat, de pretendre ser
el guanyador quan l’important
hauria de ser la reciprocitat. El
temps no és l’enemic, com les
drogues de disseny o la medio-

Presses
per Francesc Reina

critat. La celeritat ha destruït
part de la cordialitat, del gau-
di o la reflexió, és una eina dels
potentats per fer callar injus-
tícies i convertir-les en èxits
particulars. Allò que és ràpid
ven, falsifica. 

Però, com més esverament,
el semàfor es tanca; els movi-
ments capritxosos ens fan pe-
rillosament dependents del re-
llotge i del calendari, ens porten
a una esclavitud voluntària,
deia el geògraf Humboldt. Els
nostres salvadors solen fer el
mateix, l’ànsia precipitada va en
contra de la reflexió, de la unió,
forma part de la dominació… 

Som els que més invertim

al ventre matern, qui més tri-
ga de tots els animals a esgo-
tar la infància, però, tanmateix,
quanta urgència per madu-
rar. Si alguna cosa es fa ne-
cessària, és aixecar el peu de
l’accelerador per arribar a al-
gun lloc, la detecció oportuna
dels motius per aconseguir
més bon criteri, la serena har-
monia per esperar que arribin
els bons objectius. 

La base de la convivència és
donar-se les mans per assolir
juntes el premi, perquè ningú
se senti amenaçat per la riva-
litat de l’altre. Entre la llavor i
la recol·lecció, el període just
que porti la certesa. 
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Els semàfors

El Mollet és Fira tancava
diumenge una nova edició que
des de l’Ajuntament qualifiquen
d’èxit. Tot i la pluja, la majoria

d’actes es van fer amb normalitat
i cal remarcar la participació de
les empreses locals, molt més
destacada que l’any passat.

pàgina 10Mollet és Fira

L’entitat Clàssic Club Montmeló
celebra el seu desè aniversari

demà. Ho farà amb una jornada
plena d’activitats per als seus
membres, entre les quals
destaquen un ral·li obert a

vehicles històrics, una exposició
de cotxes i una paellada.

pàgina 16Clàssic Club

Una sitja de l’empresa Lípidos
Santiga, situada a Santa

Perpètua, es trencava dissabte
originant el vessament d’uns
1.000 metres cúbics d’oli

alimentari a la riera Seca. Per
sort, es va poder fer un mur per
evitar que l’oli arribés al Besòs.

pàgina 17Lípidos Santiga
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Un incendi a Palou destapa
una plantació de marihuana

SUCCÉS4L’incendi d’un qua-
dre elèctric a l’exterior d’una
nau situada al polígon de Palou
Nord ha destapat una plantació
amb 3.000 plantes de marihua-
na. Els fets van passar dimarts a
la nit al carrer Londres i els
Bombers van haver de traslla-
dar-hi quatre dotacions.

Un cop el foc, que només va
afectar la façana, es va donar per
extingit, la Policia Local va haver
d’entrar a l’interior de la nau per
fer tasques de control, ja que hi
havia perill que revifés i afectés
les instal·lacions. Va ser alesho-

res quan van trobar el cultiu de
marihuana. 

Els Mossos d'Esquadra s’han
encarregat de decomissar les
plantes i d’investigar els arren-
dataris de la nau per cometre un
delicte contra la salut pública. A
més, també haurien comès un
delicte contra el patrimoni, per
causar danys a la façana de la
nau i per enganxar-se a la xarxa
elèctrica. Aquesta manipulació
de la instal·lació elèctrica hauria
provocat una sobrecàrrega, que
seria la responsable de l’incen-
di que es va produir.

ESCOLES4Les goteres i les fil-
tracions de l’Escola Lledoner te-
nen els dies comptats. I és que des-
prés que aquests darrers dies el
professorat i les famílies hagin de-
nunciat aquests problemes que fa
temps que arrosseguen i que els
impedeixen fer classe amb nor-
malitat, la Generalitat s’ha acabat
pronunciant al respecte i ha dit
que actuarà per solucionar-ho, ja
que el centre és competència seva.
Ho ha explicat a Línia Vallès Lí-
dia Pardo, directora de l’escola. 

“Divendres passat vam te-
nir una reunió amb el Departa-
ment d’Educació i Infraestruc-
tures i es van comprometre a fer
reformes a la coberta de l’edifi-
ci d’infantil”, recorda Pardo. “De
fet, les obres començaran aquest
mateix dilluns i, per tant, les
mobilitzacions que les famílies
havien organitzat per a ahir ja no
es van fer”, afegeix.

En aquest sentit, la directora
pensa que “la pressió ha fet efec-
te” i destaca que al centre estan
contents. “Podrem començar el
curs al setembre amb plena nor-

malitat i amb la reforma ja feta”,
assegura. Tot i que a partir de la
setmana que ve, les obres obli-
garan a redistribuir aules, ja que
alguns espais de l’escola no es po-
dran utilitzar mentre durin els
treballs, que els farà l’empresa
que la Generalitat té subcon-
tractada per tractar aquest tipus
d’incidents.“És una fase per la
qual hem de passar i ho aguan-

tarem intentant fer els menors
canvis possibles”, detalla Pardo.

Mentrestant, cal recordar
que la pluja d’aquests darrers
dies ha obert un forat al sostre
d’una aula de primària, ha obli-
gat a tancar el menjador i ha em-
plenat d’aigua el gimnàs, algun
passadís i altres aules. D’aquí la
necessitat d’actuar amb urgència
al centre granollerí.

La pluja va fer un forat al sostre d’una classe. Foto: AFA

La Generalitat farà obres per
arreglar les goteres del Lledoner

Imatge del cultiu, amb 3.000 plantes de marihuana. Foto: Policia Local

Cultura | La cantant Maria del Monte, a Granollers
La cantant andalusa Maria del Monte actuava dissabte al Teatre Auditori,

després de 14 anys sense presentar cap disc. El seu darrer treball, titulat
Todo vuelve va fer vibrar el públic al ritme de les cobles i les sevillanes.
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El Parc Firal de Granollers con-
vertit en un recinte ple de carpes
perquè els negocis exposin els
seus productes i serveis, i els car-
rers i les places del centre plenes
d’actes de cultura popular i ac-
tivitats només poden significar
una cosa: que les Fires i Festes de
l’Ascensió ja són aquí. Dimarts es
feia el pregó, protagonitzat per la
cuinera granollerina i activista de
l’aprofitament alimentari Ada
Parellada, que en el seu discurs
feia èmfasi en la importància de
la sostenibilitat, no només en la
cuina sinó en tots els àmbits. I és
que precisament aquest tema
tornarà a ser el fil conductor de
la Fira per segon any consecutiu.

“Aquest any, l’Ascensió con-
tinua pensant en clau de futur,
fruit de la reflexió i del compro-
mís de la ciutat amb un món mi-
llor, més just, més equitatiu,
més saludable i més sosteni-
ble”, detallen des de l’Ajunta-
ment. Per això, aquesta 71a edi-
ció tornarà a tenir una part més
tradicional protagonitzada per la
cultura popular, i una part més
moderna, protagonitzada per la
Fira de l’Economia Verda i Cir-
cular (EVC), que s’ha inaugurat
aquest matí. 

QUÈ HI HAURÀ AL PARC FIRAL?
Igual que l’any passat, el que
sempre havia estat una mostra
comercial d’empreses de qual-
sevol sector passarà a ser un
espai on només tindran cabuda
aquelles companyies que esti-
guin relacionades amb la soste-
nibilitat. En concret, el Parc Fi-
ral s’ha dividit en quatre espais:
el pavelló de l’EVC, amb exposi-
tors d’empreses sostenibles, per
exemple les dedicades a les en-

ergies renovables o la gestió de
matèries primeres, la zona ba-
tejada com a Menjar bé, amb ali-
ments ecològics i de proximitat,
un tercer espai que està reservat

a la mobilitat sostenible i un
quart per a la moda circular.
Aquest darrer sector és una de
les novetats d’aquesta edició,
que s’incorpora a la fira.

Finalment, l’oferta del Parc
Firal es complementarà amb
un espai gastronòmic amb 10
food trucks i programació mu-
sical, a més a més de la tradi-
cional fira d’atraccions.

MÉS MOSTRES, PERÒ AL CENTRE
D’altra banda, al centre de la ciu-
tat hi haurà altres espais temàtics
relacionats amb la sostenibilitat i
la transició verda. Un d’ells serà
l’Ascensió Market, el nou mercat
d’artesania i disseny de proximi-
tat que estarà instal·lat avui i
demà a la plaça Maluquer i Sal-
vador. Però també hi haurà altres
mostres que ja es van estrenar l’a-
ny passat i que tornaran a ser pro-
tagonistes. Una serà la Cheese
party, un espai situat a la plaça de
l’Església per a la promoció dels
productes artesans, una altra serà
la mostra d’oficis tradicionals, a la
Porxada, i l’última el JugarxJu-
gar, situada a Roca Umbert i des-
tinada als jocs de taula. 

LA CULTURA, PROTAGONISTA
L’Ascensió, però, no seria l’As-
censió sense la cultura popular.
Per això, des d’avui i fins di-

umenge serà un no parar d’actes,
activitats i propostes. Entre les més
destacades hi haurà la Passada, la
tradicional desfilada que es farà

demà protagonitzada per bandes
municipals de música, el ‘Fem un
llibre’, on nens i nenes faran un lli-
bre gegant i col·lectiu amb l’ajut

d’il·lustradors, o  la Tripleta, que
és la triple actuació d’una or-
questra i que inclou una ballada de
sardanes, un concert i un ball fi-
nal. A més, tampoc hi faltaran les
havaneres de l’Ascensió ni la Dia-
da castellera, que es faran di-
umenge a la Porxada, la Cercavi-
la dels Gegants d’aquesta tarda i
l’Ascensió en Dansa de demà,
que és la tradicional ballada de
l’Esbart Dansaire de Granollers
amb l’actuació de diferents esbarts.
En total, hi haurà una vintena d’ac-
tes que ompliran el centre de la
ciutat de cultura i tradició. 

Mentrestant, la cara més re-
novada de l’Ascensió aposta per
complir els compromisos amb
l’Agenda 2030 i els Objectius de
Desenvolupament Sostenible. Tot
plegat en una edició que busca
consolidar la Fira EVC, que és la
primera especialitzada a Catalunya
en economia verda i circular.

Olga García
GRANOLLERS

Torna una Ascensió sostenible
» Avui donen el tret de sortida les Fires i Festes de l’Ascensió, que s’allargaran fins diumenge 

» Aquesta edició manté els canvis que es van introduir l’any passat per fomentar l’economia verda

Imatge de l’Ascensió de l’any passat, quan s’estrenava la Fira EVC. Foto: Ajuntament

TROBADA DE
PROFESSIONALS

4El preludi de la fira EVC
va ser una jornada que se
celebrava ahir a l’Hotel
Ciutat de Granollers. Va
consistir en una trobada
de professionals del món
de la sostenibilitat que va
tractar la importància de la
col·laboració empresarial
per poder impulsar l’eco-
nomia circular.

Les novetats són un
nou espai de moda
circular al Firal i un 
nou mercat al centre
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Èxit de participació del 
Mollet és Fira tot i la pluja

COMERÇ4Si alguna cosa ha mar-
cat el Mollet és Fira d’enguany,
sens dubte, ha estat la pluja. I és
que tots els visitants de la mostra
comercial per excel·lència de la
ciutat no s’han separat dels seus
paraigües al llarg del cap de set-
mana.  Però, tot i això, la pluja no
ha impedit que l’activitat firal de
l’automoció, alimentació, comerç
i serveis hagi tirat endavant. De
fet, des de l’Ajuntament qualifi-
quen aquesta edició com “un
èxit”, tot i que el temps va obligar
a ajornar actes i activitats. Per ex-
emple, la inauguració de Mollet és

Fira es va cancel·lar i la degusta-
ció de productes del Mercat Mu-
nicipal es va passar a l’endemà.

Des del consistori, però, re-
corden que el més destacat d’a-
questa edició ha estat la partici-
pació. En aquest sentit,  detallen
que la mostra ha comptat amb
400 establiments i prop de 200
expositors i també el fet que la
Fira “hagi volgut posar en valor la
figura, l’obra i la col·lecció de
Joan Abelló”, diuen. Tot plegat en
una mostra que ha ocupat més
d’11.000 metres quadrats i que ha
rebut milers de visitants.

A presó el presumpte autor
de diversos robatoris a Mollet
SUCCESSOS4Els Mossos d’Es-
quadra han detingut un home de
37 anys com a presumpte autor de
robatoris amb força a Mollet.

El primer va tenir lloc dijous
passat en un centre per a gent
gran. Segons expliquen des del cos
policial, “un home va accedir al
pati interior, va escalar per la fa-
çana fins a la primera planta i, un
cop a dins, va sostreure una tau-
leta electrònica, un telèfon mòbil
i un rellotge”. L’endemà, el mateix
home va entrar en una botiga de
material esportiu, va tallar l’alar-
ma d’una bicicleta valorada en

més de 4.000 euros, hi va pujar i
va intentar sortir de l’establiment.
El vigilant de seguretat va evitar
que s’emportés la bicicleta del
comerç, on dies abans havia in-
tentat robar un patinet elèctric.

Per aquests fets, dissabte va ser
detingut, però va quedar en lli-
bertat. Aleshores, va tornar a ac-
cedir al mateix centre de gent
gran, escalant igualment per la fa-
çana, però va marxar sense robar
res, ja que va ser sorprès per dues
treballadores. Hores després els
Mossos el van tornar a detenir i di-
marts va entrar a la presó.

Les restes de l’entorn de
l’església són una necròpoli

PATRIMONI4Les restes ar-
queològiques trobades a l’en-
torn de l’església de Sant Vicenç
durant les obres de reurbanit-
zació de l’espai són més impor-
tants del que en un principi
pensaven els arqueòlegs. I és
que els darrers treballs de se-
guiment i control arqueològic del
projecte “han permès docu-
mentar una necròpolis romana
i una zona d’emmagatzematge
amb una dotzena de sitges d’è-

poca medieval”, detallen des de
l’empresa d’arqueologia Ar-
queòlegs.cat, que és l’encarre-
gada de les excavacions que s’es-
tan fent actualment.

Per ara, s’han identificat deu
tombes amb restes humanes al
seu interior. Ara bé, la necròpo-
li estaria associada a una vil·la ro-
mana que els arqueòlegs no aca-
ben de trobar. Segons apunten,
aquesta podria estar a l’espai que
ara ocupa l’església.

Mollet és Fira d’enguany. Foto: Ajuntament

Foto: Twitter (@Arqueolegs_Cat)

Societat | Nou intent de trobar Martínez
El treballador de l’hospital, José Antonio Martínez, que va desaparèixer al

desembre fent excursionisme a Salamanca, continua desaparegut. Diumenge
un nou dispositiu de recerca va sortir a buscar-lo, però no el van trobar.

HABITATGE4La manca d’habi-
tatge social s’evidencia cada ve-
gada més davant l’augment de les
desigualtats. Per això, la Genera-
litat s’ha plantejat l’expropiació de
fins a 189 pisos buits de 14 muni-
cipis catalans amb una alta de-
manda d’habitatge social i amb
sol·licitud de meses d’emergència,
entre els quals destaca Mollet.
Els pisos es destinaran al lloguer
social i les expropiacions es faran
en habitatges propietat de grans
tenidors. El Govern ha dit que es-
pera poder tenir els primers ha-
bitatges socials a partir del 2024.

Segons l’Ajuntament, el 2021
es van fer les darreres inspec-
cions en pisos buits de la ciutat.
Aleshores, al registre de pisos bu-
its de la Generalitat hi constaven
50 habitatges, però durant les
inspeccions es van trobar que la
majoria estaven ocupats. “No-
més 9 van resultar buits”, detallen.
“I a data d’avui d’aquests 9, sols
consten 3 buits”, afegeixen.  

Segons el mateix consistori,
actualment, en el Registre de pi-
sos buits que ha fet la Generali-
tat consten 49 habitatges. Però
aquesta xifra, com passava el
2021, tampoc és del tot real, ja
que d’aquests 49 pisos, “22 no
estan buits i 8 no se sap si ho es-
tan”, detallen. Dels 19 restants,
propietat de la SAREB, l’Ajun-
tament no concreta quants n’hi
ha de buits i quants no.

Des de la PAH, però, pensen
que la notícia “arriba tard i

aprofitant l’etapa electoral”. “És
una mesura que ja recollia la llei
pel dret a l’habitatge del 2007”,
explica Juanjo Ramón, membre
de la plataforma. “Però el que no
s’ha fet en 16 anys difícilment es
farà efectiu tan ràpid”, pensa. A
la vegada, Ramón recorda que
una altra llei del 2015 “recull la
cessió obligatòria de pisos buits
de grans tenidors amb el mateix
objectiu i ni govern ni ajunta-
ments l’han posat sobre la tau-
la en 8 anys”.

La Generalitat vol expropiar els pisos buits de grans tenidors. Foto: Arxiu

Incògnita amb els pisos buits
que el Govern vol expropiar

» El registre de la Generalitat diu que n’hi ha 49 on no hi viu ningú
» L’Ajuntament rebaixa la xifra, però tampoc la concreta del tot
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Sergi Carbonell, de Txarango,
presenta el seu nou àlbum

CULTURA4El Teatre Can Rajo-
ler acollirà diumenge la presen-
tació de l’àlbum Refugi, de Ser-
gi Carbonell. El músic és el co-
fundador i un dels compositors
del conegut grup Txarango, que
es va dissoldre el 2021.

Després d’haver recorregut
escenaris d’arreu del món apro-
pant la música festiva de Txa-
rango, Carbonell presenta ara el
seu nou projecte en solitari.
Aquest és el cinquè àlbum que
llença i, segons ell mateix expli-
ca, pertany a un “estil pop, però
amb elements de diverses mú-

siques del món”. “Convida a un
sorprenent viatge cap a un uni-
vers poètic ple de sonoritats de-
licades i sensibles”, detalla el
músic. Tot plegat, amb referèn-
cies d’artistes com Jorge Drex-
ler, Bon Iver o Sufjan Stevens.

L’actuació que l’artista farà a
Parets forma part de la gira que
està fent per Catalunya per pre-
sentar el seu nou àlbum. Les en-
trades tenen un preu de 15 euros
i, sobre l’escenari, Carbonell es-
tarà acompanyat, no només del
seu piano, sinó d’un grup format
per tres músics més.

EDUCACIÓ4Divertibòtica és el
nom que rep la primera fira de ro-
bòtica educativa de Parets.
Aquesta se celebrava dilluns a la  
plaça de la Vila. Va comptar amb
la participació de centenars d’a-
lumnes tant de primària com de
secundària. I és que l’Escola Mu-
nicipal Pau Vila, l’Escola Lluís Pi-
quer, l’Escola Vila Parietes, l’Es-
cola Pompeu Fabra, l’Escola
ACESCO i els instituts Torre de
Malla i La Sínia no es van voler
perdre l’oportunitat de participar
en aquesta iniciativa.

Al llarg de la jornada, l’alum-
nat i els centres educatius van ex-
plicar i mostrar a la resta de la ciu-
tadania les activitats que desen-
volupen durant el curs en relació
amb la programació i l’ús de ro-
bots. Aquestes formacions es fan
setmanalment i s’estan imple-
mentant a la a majoria de centres,
tant en l’etapa d’infantil, com en
primària i secundària. Gràcies a
elles els infants i joves han pogut
crear els seus propis robots fets
amb diferents materials, progra-
mar-los i aprendre coneixements

sobre les Tecnologies de la In-
formació i la Comunicació (TIC).
Tot plegat, a través de l’ús de di-
verses aplicacions i del desenvo-
lupament de diferents fórmules
matemàtiques.

GIMCANA LINGÜÍSTICA
Paral·lelament, el mateix di-
lluns es va celebrar la 5a edició

de la gimcana lingüística Di-
vertillengua a la pista polies-
portiva de l’Escola Pompeu Fa-
bra. També hi van participar di-
versos centres d’infantil, pri-
mària i secundària, amb l’ob-
jectiu de posar a prova els seus
coneixements lingüístics i fo-
mentar l’ús i l’aprenentatge del
català entre els joves.

Robot creat pels alumnes. Foto: Silvia Ferran/Ajuntament

Parets celebra la primera 
fira de robòtica educativa

Sergi Carbonell. Foto: Ajuntament

Societat | Xerrada sobre pantalles i criança
La Sala Basart Cooperativa acollia dimecres una xerrada sobre les pantalles

i la criança, destinada a les famílies amb infants de 0 a 6 anys, amb
l’objectiu d’ensenyar-les com educar en una societat plenament digital.
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El candidat del PSC, esquitxat
pel cas Marina Besòs

SANT FOST4El jutjat de Bada-
lona que investiga el cas de pre-
sumpta corrupció Marina Besòs,
que implica a dos exalcaldes de
Sant Adrià de Besòs, va repren-
dre’n fa unes setmanes la ins-
trucció, segons va avançar Crò-
nica Global. 

Entre la trentena d’investi-
gats per aquest cas, com diem,
figuren els exbatlles de Sant
Adrià de Besòs Joan Callau i Je-
sús Canga, els dos del PSC.
Aquest cas també esquitxa l’ac-
tual candidat del PSC a Sant
Fost, Jesús Canga, fill de l’antic
alcalde de Sant Adrià. 

Segons assenyala l’esmen-
tat mitjà, citant fonts judicials,
s’està investigant si alguns regals
que va rebre Canga júnior, com
ara un pis, van ser assignats de
manera irregular. Jesús Canga
fill, de fet, era l’administrador de
Cogeneración de Energía, l’em-
presa elèctrica que va aconseguir
un contracte per al poliesportiu
Marina Besòs atorgat pel mateix
Callau quan era regidor.

El jutjat també investiga si hi
va haver irregularitats en l’ad-
judicació de les piscines prope-
res a l’empresa que explota les
Carpes Ghoa Beach Club. 

MARTORELLES4El centenari
de Rabasa Derbi ha significat un
any ple d’activitats commemo-
ratives a Martorelles. A banda de
l’exposició –que va rebre fa uns
mesos la visita del president
Pere Aragonès– sobre la fàbrica,
diverses publicacions i fins i tot
l’edició d’un còmic sobre aques-
ta mítica fàbrica, també hi ha ha-
gut iniciatives radiofòniques per
fer valdre la història d’una em-
presa insígnia de Catalunya. 

El pòdcast, disponible a Spo-
tify i anomenat La victòria de
Derbi, va rebre el passat dia 15
un guardó en la segona edició
dels Premis Sonor del podcàs-
ting en català. En concret, la
creació sobre Derbi Rabasa va
rebre el premi al millor guió.
L’acta d’entrega dels guardons va
tenir lloc al Camp Nou i va
comptar amb la presència de l’al-
calde de Martorelles, Marc Can-
dela, i de l’equip que ha produ-
ït la peça, La Coctelera Music. 

La idea de fer un pòdcast so-
bre la històrica companyia fa-
bricant de motocicletes va sorgir

de l’Ajuntament, precisament
en el marc de les celebracions del
centenari de la fàbrica (1922-
2022). La Mira van ser els en-
carregats de tirar endavant el
projecte, que ara ha rebut un
premi en una categoria en la qual
competia amb altres creacions
radiofòniques com La trama o
Mai no ho sabreu. 

Amb tot, La victòria de Der-
bi és una peça de poc més de 40
minuts en la qual es repassa la
història d’una de les marques
més importants del Principat, al-
hora que s’expliquen els diferents
contextos socials, polítics i his-
tòrics que li va tocar viure. El
pòdcast també ha rebut el suport
de la Diputació de Barcelona.

L’alcalde Candela (esquerra) amb l’equip del pòdcast. Foto: Aj. de Martorelles

El pòdcast sobre la històrica
fàbrica Derbi rep un premi

Jesús Canga, durant l’acte de presentació de la seva candidatura. Foto: PSC

Sant Fost | Nova cap de policia local
La Policia Local de Sant Fost estrena nova cap. Es tracta d’Ana Gómez, una
agent amb prop de 15 anys dedicats a garantir la seguretat al poble. Gómez

promet “professionalitat i humanitat” i demana “respecte al ciutadà i al cos”.
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L’estiu arriba a Montornès
amb vuit activitats per a joves
JOVENT4Per al jovent l’estiu és
època d’activitats. L’època de
no passar per casa, de fer allò
que els agrada, de sortir amb els
amics. Amb tot, els dies es re-
peteixen i l’avorriment pot aca-
bar convertint-se en la tònica. És
per aquest motiu que la proposta
de l’Ajuntament de Montornès
per als mesos de juny i juliol re-
sulta d’allò més interessant pel
jovent que no vulgui parar quiet.

El consistori oferirà vuit ac-
tivitats independents, la major
part de les quals el mateix jovent
va proposar, votar i liderar a par-

tir de l’Assemblea Jove dels
pressupostos participatius Kos-
mos 2023. Seran un taller de cui-
na de supervivència, sortides a
Illa Fantasia, un taller tecnolò-
gic, un taller d’astronomia, sor-
tides al Tibidabo, sortides a Wa-
terworld, una sortida al Làser
Tag i a la Bolera, i una sortida a
Naturlandia.

Les inscripcions per poder-
hi participar estaran obertes
fins al 31 de maig. Les places
d’aquelles activitats que sobre-
passin el nombre d’inscrits se
sortejaran  el 2 de juny.

AUTOMOBILISME4Deu anys
d’història no són poca cosa.
Aquest dissabte l’entitat Clàssic
Club Montmeló celebra el seu
desè aniversari i ho vol fer d’u-
na manera especial. És per això
que el col·lectiu ha organitzat un
seguit d’activitats per als seus
membres i per a tots els aficio-
nats als vehicles històrics.

Un dels plats forts d’aquesta
celebració serà el 5è Critèrium
Clàssic, el ral·li obert a vehicles
històrics. Aquesta competició
emocionant començarà a les 12
del migdia amb la sortida dels
automòbils des de la plaça de la
Vila. Així, l’exigent recorregut
anirà des de Montmeló fins a
Prats de Lluçanès per després
tornar. Sens dubte tot un repte
que podran realitzar els més de
70 participants inscrits en l’edi-
ció d’enguany.

Però la celebració no es li-
mitarà només al Critèrium Clàs-
sic. Al mateix temps que es faci
la cursa, a la localitat de la Llo-
sa, es duran a terme diverses ac-
tivitats festives per a tots els

públics. Així, els més petits de la
casa podran gaudir de tallers de
dibuix i manualitats, d’atrac-
cions i podran pilotar karts elèc-
trics. Per la seva banda, els
amants dels cotxes clàssics tin-
dran l’oportunitat de contemplar
una exposició de vehicles d’època
i una exposició fotogràfica que
mostra la trajectòria i els mo-

ments més destacats de la his-
tòria del club. I tot amenitzat
amb un àpat festiu: una paella-
da popular al migdia a un preu
de 12 euros. En resum, el Clàs-
sic Club Montmeló està prepa-
rant una jornada plena d’emoció
i diversió que ben segur farà les
delícies de tots els entusiastes
dels vehicles històrics.

Els protagonistes seran els cotxes d’època. Foto: Club Montmeló Clàssic

Motor i història es reuneixen 
a Montmeló aquest dissabte

Una de les activitats serà una sortida al Tibidabo. Foto: Aj. de Barcelona

Esport |Montornès aposta per l’exercici
El municipi vallesà ha inaugurat un nou circuit de màquines per fer exercici 

al torrent de les Vinyes Velles. Els aparells tenen capacitat per a més de 20
persones i han estat impulsats en el marc dels pressupostos participatius.
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SANTA PERPÈTUA4Dissabte
passat va ser un dia tens al Va-
llès. Una fuita a l’empresa Lípi-
dos Santiga, de Santa Perpètua,
va provocar el vessament de mil
metres cúbics d’oli de palma a la
riera Seca. La preocupació es va
centrar aleshores en la proximi-
tat d’aquest vessament al riu
Besòs. Afortunadament, i gràcies
a la feina de diversos equips
d’emergència, es va poder evitar
el desastre i el vessament es va
aturar abans que arribés al riu.
Segons ha confirmat el Consor-
ci Besòs Tordera al llarg d’a-
questa setmana, la situació no ha
afectat de cap manera el Besòs.

Tornant al dissabte, va ser a
mitja tarda, i després d’hores tre-
ballant-hi, quan l’Agència Cata-
lana de l’Aigua (ACA) va anunciar
que s’havia aconseguit contenir el
vessament entre Santa Perpètua
i la Llagosta, evitant així que con-
tinués avançant cap al Besòs. La
tasca va consistir a fer un mur a
la riera Seca i recollir el produc-

te abocat. A més d’operaris de l’A-
CA, també hi van intervenir efec-
tius dels Mossos d’Esquadra, dels
Bombers i de la Policia Local tant
de Santa Perpètua com de la Lla-
gosta, així com Agents Rurals i vo-
luntaris d’Agrupacions de De-
fensa Forestal (ADF).

I LA RIERA SECA?
Un cop “salvat” el riu Besòs, els
esforços es van centrar en la
riera Seca, que havia quedat te-
nyida de color groc des del matí.
L’Ajuntament de Santa Perpè-

tua, que havia activat el pla d’e-
mergències municipal, va pun-
tualitzar en un comunicat que
l’oli de palma, provinent en

aquest cas d’un dipòsit de l’em-
presa Lípidos Santiga, no és un
producte tòxic. Tot i això, calia
extreure’l de la riera, una tasca
que no va ser fàcil i que es va
allargar diversos dies. 

Finalment, aquest dimecres,
l’Ajuntament de la Llagosta (mu-
nicipi igualment afectat pel ves-

sament) va informar que la ne-
teja de l’oli ja estava “gairebé fi-
nalitzada”. El següent pas, doncs,
ha estat la retirada del sòl con-
taminat. Sigui com sigui, cal re-
cordar una notícia positiva: se-
gons la inspecció dels Agents Ru-
rals, no s’ha detectat cap afecta-
ció en la fauna de la zona.

INVESTIGACIÓ EN MARXA
Els Mossos han obert una in-
vestigació per esclarir la causa
del vessament. Si bé les prime-
res hipòtesis parlen d’un fet ac-
cidental, tal com han informat
fonts policials a diversos mitjans,
el cos estudiarà a fons el cas per
determinar l’origen de tot plegat. 

Eldesastrequehaquedatenensurt
» Una fuita en una empresa perpetuenca va provocar un vessament que no va arribar al Besòs pels pèls
» Els mil metres cúbics d’oli de palma van tenyir de groc la riera Seca però no en van afectar la fauna

Les tasques de neteja de l’oli de palma vessat a la riera Seca. Foto: ADF 301/ACN

La Llagosta | Aprovat el Pla antifrau
L’Ajuntament de la Llagosta ha aprovat en un ple extraordinari

el Pla antifrau de la localitat, un document imprescindible per
gestionar la subvenció de Next Generation per a Can Baqué.

El Consorci Besòs
Tordera ha confirmat
que no hi ha hagut cap
afectació al riu Besòs
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LA GARRIGA4En commemo-
ració del naixement de l’arqui-
tecte Manuel Joaquim Raspall,
se celebra la segona edició de les
jornades ‘Llegat Raspall’, que co-
mencen avui i s’allargaran fins
diumenge. L’objectiu és donar
visibilitat a l’obra que Raspall va
deixar a la Garriga a través de
xerrades, visites guiades i el
llançament d’una aplicació mò-
bil que servirà per conèixer mi-
llor el seu llegat.

En marxa 
les jornades
‘Llegat Raspall’

CALDES DE MONTBUI4La 6a
edició de la Via del Pintxo, que
organitza l’Ajuntament de Caldes
a través de l’Associació Projecte
Mexcla’t, se celebrarà entre el di-
jous 25 de maig i el dissabte 3 de
juny. Comptarà amb la partici-
pació de 13 establiments, la ma-
teixa xifra de participants de
l’edició anterior, que serviran
una tapa i una beguda per tres
euros amb l’objectiu de pro-
moure la restauració local.

Torna la Via del
Pintxo de Caldes
de Montbui

CANOVELLES4Per a aquest mes
de juny l’Ajuntament de Canove-
lles ha organitzat el ‘Primadona
2023’, una programació cultural
en clau feminista que es tirarà en-
davant a l’Espai Dona, ubicat al
terrat de la segona planta de la Bi-
blioteca Frederica Montseny. Es
farà un obra de teatre i es projec-
tarà un film per acostar a la ciu-
tadania projectes culturals amb
perspectiva de gènere.

Programació
cultural en clau
feminista

LLIÇÀ D’AMUNT4L’Ajuntament
de Lliçà d’Amunt, amb la col·la-
boració de l’associació Comerços
i Serveis, ha programat una for-
mació en xarxes socials i màr-
queting digital adreçada als ne-
gocis locals. El curs tindrà una
durada de sis mesos i està total-
ment subvencionat. L’objectiu és
que cada negoci pugui definir
una estratègia de continguts per
ser més atractius i, per tant,
vendre més.

Nova formació
digital adreçada
als negocis locals

L’AMETLLA4Un any més, l’en-
trada a l’estiu a l’Ametlla del
Vallès arriba acompanyada del
seu cicle de jazz. Com a novetat
d’enguany, no se celebrarà de
manera consecutiva durant un
sol cap de setmana, sinó que
aquest transcorrerà durant pràc-
ticament un mes, amb una ac-
tuació setmanal. Per tant, la in-
auguració serà el dissabte 3 de
juny i el cicle acabarà el dissab-
te 1 de juliol.

El Cicle de Jazz 
de l’Ametlla 
torna el 3 de juny

LES FRANQUESES4Les Fran-
queses ja té llum verda per ini-
ciar el programa ‘Joventut Es-
portiva. Societat Activa’. Aques-
ta iniciativa impulsada per la
Diputació de Barcelona dotarà el
municipi amb 100.000 euros
per incorporar educadors i edu-
cadores especialistes en esport.
L’objectiu és que promoguin
l’esport entres els joves com a
eina de cohesió social.

Nou programa
per fomentar
l’esport juvenil

SERVEIS4Les Associacions Fe-
derades de Famílies d’Alumnes de
Catalunya (AFFAC) han alertat
que el servei de menjador escolar
als centres públics estan en “una
situació límit”. El culpable seria,
d’una banda, l’increment del preu
dels menús per al curs vinent i, de
l’altra, la disminució d’ajudes per
part del Departament d’Educació. 

En un comunicat, les famílies
han denunciat que el cost dels
àpats augmentarà per segon any
consecutiu. Aquest s’enfilarà dels
7,2 euros diaris fins als 7,6 per als
alumnes que es quedin a dinar de
manera puntual, mentre que en el
cas dels nens que hi mengin cada
dia, el preu passarà dels 6,5 als 6,9
euros. En aquest sentit, les famí-
lies recorden que fins al 2020 es
pagaven 6,8 euros pels dinars es-
poràdics i 6,2 pels fixos. 

D’altra banda, la inversió en
beques menjador serà un 15%
inferior. Dit d’una altra manera, les
ajudes cauen dels 38 milions d’eu-
ros del curs vigent als 32 milions.
“Les famílies pagaran més pel
servei de menjador escolar, tin-
dran menys ajuts per fer-ho i,

mentrestant, les empreses obtin-
dran més beneficis per cada
menú”, denuncien des de l’AF-
FAC. Però el Departament justi-
fica l’encariment per la inflació i
per l’increment salarial previst
en el conveni col·lectiu del lleure.

De la mateixa manera, l’as-
sociació critica que alguns con-
sells comarcals com el del Vallès
Oriental han informat les famílies
de la seva intenció de retirar la

gestió del servei menjador a les
AFA per cedir-la a les direccions
dels centres. Amb la gestió directa
les famílies poden decidir sobre
el servei de menjador que es
dona als seus fills i el canvi que
proposen els trauria la veu i el po-
der de decisió que ara tenen. Tot
plegat, coincidint amb un mo-
ment en el qual “les famílies ne-
cessiten protegir-se de la inflació”,
conclouen des de l’AFFAC. 

Imatge d’arxiu d’un menjador escolar. Foto: Consell Comarcal

Menjadors escolars en perill:
més cars i amb menys beques

Rècord d’ocupació al Vallès,
amb l’atur en mínims històrics
OCUPACIÓ4El Vallès Oriental
ha registrat un nou rècord his-
tòric de llocs de treball. Segons
l’informe del primer trimestre
del teixit empresarial i mercat del
treball a la comarca, elaborat per
la Cambra del Vallès Oriental, el
mes de març va tancar amb
155.575 afiliats a la Seguretat So-
cial. És la xifra més alta regis-
trada al territori des de l’any
2008. A més, el nombre de ve-
ïns que resideixen i treballen a la

comarca també ha fregat xifres
històriques, amb 188.425 per-
sones registrades a finals de
març. És la segona dada més alta
des del 2012.

Aquest bon moment d’ocu-
pació pel qual passa la comarca es
confirma també amb un altre rè-
cord. Segons mostra el mateix do-
cument, el Vallès Oriental va tan-
car el primer trimestre amb l’atur
més baix registrat en un mes de
març des de fa 15 anys. Oficina de Treball. Foto: Arxiu

Entitats | Nova presidenta l’Òmnium Cultural
La granollerina Carme Canyelles és la nova presidenta d'Òmnium Cultural del

Vallès Oriental, després que l'assemblea general de socis l’hagi ratificat arran 
de la dimissió de l’anterior presidenta. Fins ara era la secretària de la junta.
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Esports Handbol | Antonio García, millor lateral esquerre de l’Asobal
El capità del BM Granollers ha estat nomenat, per tercera temporada consecutiva 

i cinquena vegada en la seva carrera, millor lateral esquerre de la Lliga Asobal. 
Antonio García ha reunit més de la majoria dels vots, en concret el 57%.

Passats els Reis de 2022, Toni
Olivares (Les Franqueses del
Vallès, 1988) va reservar la casa
estiuenca d'una família anglesa
a Cunit per al cap de setmana de
la Final a Quatre de Copa Cata-
lunya, que era l'11 i el 12 de
juny. "Malgrat que vam comen-
çar el curs amb tres victòries i
tres derrotes, tenia claríssim que
si tocàvem les tecles precises, l'e-
quip s'hi classificaria", recorda
l'entrenador del CB Granollers,
que va tenir molta punteria.

Olivares volia que el grup es
concentrés desconnectant del
bàsquet fora dels entrenaments
i partits al pavelló. Divendres, el
dia abans de la competició, el
grup va arribar a aquell espai en-
cantador i ja va compartir mo-
ments de piscina, tenis taula o
billar, i va gaudir de la progra-
mació esportiva a la televisió.

"Malgrat que poden passar
moltes coses, en la cara dels ju-
gadors veia que seríem campions
de Copa Catalunya, i ho vam
aconseguir superant el CB Tar-
ragona B i, en la final, a un gran
JAC Sants", recorda, orgullós,
l'entrevistat, que ha renovat una
temporada més amb l'entitat.

Al CB Granollers se sent
com a casa. Quan hi va arribar,
es va trobar un equip "mental-
ment fos" que venia de perdre la
seva plaça a Lliga EBA després
de guanyar només dos partits
[dels 12 de la temporada, redu-
ïda per la covid, al grup C4]. Oli-
vares va fitxar dos líders que co-

neixia molt bé i que continuen
a l'equip, Àlex Castro i Jonny
Seidi. "Són dues peces clau a la
pista i al vestidor", celebra.

Des d'una cantonada de la
banqueta intenta veure el que
està passant amb una perspec-
tiva "més tranquil·la". "Soc un
entrenador molt actiu que vol
transmetre calma als jugadors. Si
em noten nerviós, és que ja no
puc més", es retrata Olivares,
sempre disposat a escoltar els es-
portistes perquè tenen un punt
de vista diferent del seu.

ELS CAMPS DE FUTBOL
És molt observador. Massa, se-
gons la seva parella. De petitó
acompanyava als camps de futbol
al seu pare, Juan QuinoOlivares,
entrenador. Seia a la banqueta
amb ell i veia les seves variants
tàctiques. Com que no volia ser el

fill de, va triar el bàsquet, on va
veure que passaven més coses en
menys temps i, a més, era l'esport
de les seves amistats. "L'aposta
m'ha sortit bé", celebra.

Sempre pensa que pot créi-
xer més i assolir nous reptes.
"Has fet un pas enrere", li va ad-
vertir molta gent quan va deixar
el CB Martorell, amb qui havia
estat campió del grup C2 de
Lliga EBA i quartfinalista de la
fase d'ascens a LEB Plata, per
fitxar pel CB Granollers, de
Copa Catalunya. "Era una cate-
goria que volia conèixer i vam
tenir la sort d'aconseguir l'as-
cens, i a la primera", comparteix.

Aquesta temporada ha lide-
rat la permanència a Lliga EBA,
un altre "gran èxit" per a un club
formatiu. "És una recompensa
molt merescuda i lluitada amb la
nostra filosofia com a fil con-

ductor, superant lesions en mo-
ments importants i assolint 12
victòries, que en són moltes per
salvar-se. Estic orgullós dels
meus jugadors", confessa.

Els seus inicis a la banqueta
van ser a casa, a les categories in-
feriors del CB Les Franqueses, on
cada any "era una muntanya
russa". "La meitat de l'equip po-
dia tenir molta experiència i
potser per a la resta era el seu
primer any. L'objectiu era formar
i fer créixer els jugadors i juga-
dores", recorda Olivares.

Fomenta que els seus equips
siguin famílies perquè la quí-
mica i la generositat es traslla-
di a la pista, on tothom es deixa
l'ànima defensant, sap quin pa-
per té i se sent útil. L'eina és la
sinceritat: "Hi ha esportistes als
qui els costa que el tècnic sigui
sincer amb ells, i l'únic camí per

millorar és compartir les coses
bones i les dolentes".

Els cops l'han fet molt més
pacient. La seva primera tem-
porada dirigint un sènior, al CB
Argentona, a Segona Catalana,
va perdre la categoria: "Les me-
ves idees i exigència no encai-
xaven en un sènior ni tampoc en
un grup en què els jugadors
s'entrenaven després de treballar
i/o estudiar". Una experiència
que li va servir per prioritzar
sempre l'equip.  

RAÜL LAITA, UN “MIRALL”
Després viuria dues temporades
al Masnou Basquetbol com a
ajudant de Raül Laita, que va
ser el seu "mirall" per la "tran-
quil·litat que transmetia i el
seu control de la situació". Junts
van arribar al CB Martorell, on
van començar el curs amb cinc
derrotes consecutives. Laita va
marxar del club i Olivares va
passar a ser el primer entrena-
dor. Un repte immens.

"Vaig sentir molt vertigen,
moltíssim, i l'equip va respondre
increïblement bé, amb nou
triomfs seguits que ens van aju-
dar a veure les coses més clares.
Els pas pel CB Martorell va ser
un clínic de gestió esportiva i
mental. Cap esportista era del
poble i havien de fer un esforç
gran per anar-hi", valora.

Li encanta fer fotos i té l'iP-
hone ple d'imatges del seu peti-
tó, en Luca. Els concerts, però,
prefereix recordar-los amb la
memòria i el cor. "Quan veig algú
que no deixa de gravar, em fa rà-
bia perquè penso que no està
gaudint del moment", lamenta,
sempre empàtic, Olivares.

Toni Delgado
GRANOLLERS

ToniOlivares és observador
» Líder de l’ascens a Lliga EBA i de la salvació del CB Granollers, fomenta que el grup sigui una família 
» “Soc un entrenador molt actiu que busca transmetre calma als jugadors”, es retrata el franquesí

L’entrenador franquesí Toni Olivares donant instruccions a l’equip durant un temps mort. Foto: CB Granollers



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 429 517

21 | 

líniavallès.cat19 de maig del 2023



| 22

Viuen línia

La Isabel té un nadó de sis mesos i està in-
còmoda, alguna cosa no va bé i això ha
començat a afectar les relacions amb el
seu fill i amb la seva parella. Un dia es re-
troba amb una amiga de qui s’havia dis-
tanciat, la Blanca, que té un embaràs avan-
çat, molts dubtes i els temors d’una futura
mare que, a més, tindrà el nadó sola. 
A l’espai La Badabadoc de Barcelona.

Teatre

Malparida
Laura Verazzi

Socunbohemio és el nom artístic i del pro-
jecte musical iniciat pel jove Artur Viñas.
Després d’haver publicat dos EP, el can-
tautor ha publicat aquesta primavera el
seu disc de debut: Contes de les quatre es-
tacions (Vida Records). Es tracta d’un re-
cull de tretze cançons que expliquen una
història d’amor en la qual les quatre es-
tacions tenen un paper important.

Música

La Sica, de 14 anys, està obsessionada
amb la idea que el mar retorni el cos de
son pare, que va naufragar a la gallega
Costa da Morte. Recorrent aquells penya-
segats, coneix en Suso, un noi de 15 anys
estrany com ella, que espera l’arribada
d’Ofèlia, la mare de totes les tempestes.
La Sica investiga les circumstàncies de l’ac-
cident i s’endinsa en un dolorós viatge.

Pelis i sèries

Sica
Carla Subirana

Contes de les quatre estacions
Socunbohemio

John Berger
La Virreina Centre de la Imatge (al número 99 de la Ram-
bla de Barcelona) va inaugurar el 12 de maig l’exposició
Permanent Red, dedicada a la figura de l’escriptor i crític

d’art John Berger. La mostra, que es podrà veure fins al 15
d’octubre, és “una de les completes que s’han fet fins

avui” de la trajectòria de Berger, tal com destaquen des
del museu. Es tracta d’una exposició que aprofundeix en
la ideologia de Berger, molt d’esquerres i molt crític amb
el capitalisme i amb les desigualtats provocades per la 

diferència de classes socials i pel poder adquisitiu.

B U S Q U E T SQUI ÉS?

ÉS FAMÓS PER...

A LES XARXES...

QUÈ HA FET?

La fitxa

No t’ho perdis

El carismàtic periodista Xavier Graset
ens ensenya a degustar i viure la vida d’u-
na manera pausada. Un peculiar dietari
que ens farà reflexionar sobre el cicle dels
dies. “Hi trobareu calendari, hi trobareu
allò que ens ha fet créixer i com ha anat
canviant tot plegat, i compto que, en cer-
ta manera, també us hi trobareu vosaltres”,
anuncia el mateix autor.

Llibres

La pausa dels dies
Xavier Graset

|Humanity
El futur de la humanitat és a les teves mans en aquest nou videojoc que

barreja la fórmula de trencaclosques i joc de plataformes. Per a PC i PS 4 i 5.  
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Sergio Busquets (Badia del Vallès, 1988) era
un dels vestigis que quedaven d’aquell Barça
que ens ho va donar tot. El passat 10 de maig,
però, l’encara capità del conjunt blaugrana va
anunciar que el 30 de juny serà el seu últim

dia a l’equip. Les reaccions del món del futbol
en general i de l’entorn culer en particular no
es van fer esperar. “És el jugador més intel·li-
gent amb qui he jugat mai”, va declarar Xavi
Hernández, que ha estat company, entrena-
dor i sobretot amic de Busquets. Però els elo-
gis i els agraïments no són l’única cosa que

s’ha endut Busi en els seus últims dies com a
jugador del Barça: l’equip va guanyar la Lliga
el dia 14, després de vèncer l’Espanyol amb

un 2-4. La rua de l’endemà per celebrar
aquest títol i el del primer equip femení va

ser, també, un comiat per al número 5.

Famosos

Ser un dels jugadors clau del millor Barça
Ho ha guanyat tot amb el club de la seva vida i amb la Selecció

Anunciar que deixa l’equip
Ho va dir uns dies abans de guanyar una última Lliga amb el Barça

Tristor i agraïment
Els culers s’han desfet en elogis cap al capità, a qui enyoraran
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Viu en línia

CONSELLS PER VIURE MILLOR

ENVELLIMENT

Hauríem de reduir el consum d’aliments molt calòrics,
com la mantega, l’oli de gira-sol o els fruits secs

NEURONES

CALORIES

EQUILIBRI

E S T I L S  D E  V I D A

i NUTRICIÓ
Les capacitats d’aprenentatge i de memòria es veurien millora-
des amb una dieta de restricció calòrica, segons un estudi coor-
dinat des de l’Institut de Neurociències de la UAB (INC-UAB). Els
canvis cerebrals associats a la pèrdua de memòria durant l’enve-
lliment es podrien veure atenuats gràcies a una dieta baixa en
calories, amb restricció d’aliments com l’oli de gira-sol, la mante-
ga, la cansalada o els fruits secs, que són hipercalòrics. 

Segons la investigació, els resultats demostren que hi ha una
millora cognitiva derivada del consum hipocalòric a causa de la
reducció dels nivells d’inflamació i la pèrdua neuronal de l’hipo-
camp. La recerca s’ha fet a partir de rates velles, algunes amb
restricció calòrica i altres amb aliment constant, per analitzar els
efectes sobre l’hipocamp. Els rosegadors amb una dieta hipoca-
lòrica han mostrat millors resultats en els testos de reconeixe-
ment espacial d’objectes, una prova que es porta a terme per
determinar els seus nivells de memòria. D’aquesta manera, els
professionals recomanen fer modificacions a la dieta, prioritària-
ment als adults, per mantenir-la equilibrada. Així es promouria
un envelliment sa i disminuirien els dèficits de l’edat.

Una dieta hipocalòrica contribueix a atenuar alguns efectes
cognitius de l’envelliment, com la pèrdua de memòria

Les claus

El consum d’aliments hipercalòrics causa inflamació 
del teixit de l’hipocamp i contribueix a la pèrdua neuronal 

Els metges especialistes recomanen fer modificacions,
sobretot als adults, per mantenir una dieta equilibrada 
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Dieta hipocalòrica i memòria
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